

朝陽科技大學 091學年度第2學期教學大綱  
Chinese Short Novels 中國短篇小說

當期課號	9110	Course Number	9110
授課教師	卓福安	Instructor	TOH,HOCK AN
中文課名	中國短篇小說	Course Name	Chinese Short Novels
開課單位	文學欣賞類(進)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Special Topics in Literature
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程之主要目的在於使學生能夠對於中國短篇的發展、形式、賞析、批評及閱讀方法等，都能有一簡單但明確的認識，以提升學生的文學鑑賞能力。課程內容主要包含分析小說之定義、介紹短篇小說之特色，並且選讀文學史上的重要短篇小說代表作品，諸如孟子、韓非子、莊子等古籍中的短篇小說，並依序選讀歷代的重要短篇小說代表作，並以近代的極短篇小說之實作與賞析總結。	Objectives	The purpose of this course is to promote students' skill of chinese writing and application. The teacher chooses some subjects used in daily live, campus, work and scholarly research teaching and discussing on class. Students do exercises and collect ever
教材	教師講授，視授課進度安排課堂討論或分組討論。為鼓勵發言及提問題，任何有關上課內容的陳述皆予加分。	Teaching Materials	Classes will carry out by lecturing, class discussion or group discussion will be arranged according to the advance of the course.Score will be added to anyone who bring up questions or theme of discussion in class in order to encourage better class participation.
成績評量方式	考試采開書考方式期中報告30% 期末考40% *課堂討論30% 以上各單元之授課時間及主題得視實際上課時間更動。*學生成績之考核，得視學生實際表現有所調整。	Grading	All examination would be opened-book test. Mid-term report 30% Final-term exam 40% Class discussion 30% The schedule listed above is subject to change according to the actual operating hour of the semester.The score of students is rated according to their overall performance.
教師網頁	-		
教學內容	本課程的設計，是希望通過中國現代文學作品的閱讀與討論，以及思潮背景的掌握，了解中國文學與文化的發展，並提昇欣賞文學作品的的能力。	Syllabus	The subject of this course is to establish the understanding of Chinese culture by reading and discussion. Students are required to observe the background of the writer, and analyze the motive to learn the different style of varies novel in order to cultivate the abilities of literary appreciation.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。